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Obec Velká Dobrá prodává stavební 
pozemky v lokalitě Na Klínách.

Informace na tel.: 312 691 320 
nebo e-mailu: ou.velkadobra@volny.cz

OBCHŮDEK NA KULAŤÁKU VE VELKÉ DOBRÉ

Kupon na 15% 
slevu 
na celý sortiment 
(mimo HALENS)

Ceník inzerce:
1/2 strany 3 000 Kč 
1/3 strany 2 250 Kč
1/6 strany 1 500 Kč

Kontakt pro inzerci: vychodilova@copu.cz

> pro projekt zaměříme pozemek - spolupracujeme s Vaším 
 projektantem
> před započetím stavby provedeme její vytyčení
> pro poskytnutí úvěru vyhotovíme geometrický 
 plán,  zajistíme zápis do katastru
> vyhotovíme geometrický plán ke kolaudaci stavby

H.C.M. s.r.o. Rooseveltova 1598, 272 01 Kladno, tel.: 312 246 357, 
e-mail: info@geodeziehcm.cz, www.geodeziehcm.cz

KOMPLETNÍ SERVIS 
GEODETA PŘI STAVBĚ 

NEJEN RODINNÉHO 
DOMU

NEBOJTE SE ÚŘADŮ - NEZTRÁCEJTE ČAS!
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Vážení čtenáři,

uplynuly dva roky od posledních voleb a usta-
vení nového zastupitelstva obce (pouze připo-
menu, že bylo ze tří čtvrtin obměněno). Během 
těchto dvou let jsme se věnovali problematice 
spalovny a čističky odpadních vod, výstav-
bě inženýrských sítí v lokalitě „Na Klínách“ 
a s tím souvisejícímu prodeji stavebních po-
zemků v této lokalitě, opravě kanalizace v čás-
ti „Malá Dobrá – východ“ a rozšíření mateřské 
školy. V druhé části Komenského náměstí byly 
umístěny nové hrací prvky pro děti. Mimo to 
došlo k opravám základní školy, vymalování 
sportovní haly, několika opravám kanálů na 
silnici v ulici Karlovarská, opravuje se kulturní 
dům a byla dobudována část cyklostezky od 
hráze k lesu a od Bontazu na konec lesíka. Do 
školní jídelny, umístěné v objektu mateřské 
školy, byl v loňském roce zakoupen tzv. kon-
vektomat, který slouží k lepší přípravě obědů 
pro naše nejmenší. V tomto roce byly zahájeny 
práce na novém územním plánu obce, ke kte-
rému probíhalo připomínkové řízení a který 
budeme v příštím roce veřejně projednávat. 
V současné době připravujeme projekt obno-
vy rybníka a Komenského náměstí. Projekty 
umístíme na webové stránky obce k diskuzi. 

Za tuto dobu se v obci uskutečnily čtyři svat-
by a jedna zlatá svatba. Každý půlrok pak pro-
bíhá vítání občánků. Pro informaci uvádím, že 
v letošním roce se od ledna do konce června 
narodilo 20 nových doberských občánků.

Jedním z problémů, který stále řešíme, je 
dopravní situace v obci, kterou kvůli nájezdu 
na dálnici projede několik tisíc vozidel den-
ně. Některé naše návrhy, například na snížení 
rychlosti na 40 km/h, nám byly zamítnuty. Toto 
je však jedna z priorit, na které se budeme 

v příštím období zaměřovat. Jedním z prvních 
počinů zastupitelstva bylo instalování nových 
odpadkových košů pro psí exkrementy. Bohu-
žel však ne všichni naši pejskaři je využívají. 

Co se týče kultury, jsou pořádány dětské dny 
a další akce pro děti v kulturním domě. Obec 
pořádá obecní ples a v lednu letošního roku 
byl uspořádán ples základní a mateřské školy. 
V říjnu pak proběhl koncert duchovní hudby, 
a to v prostorách kostela Nanebevzetí Panny 
Marie v Družci. 

Mám-li shrnout základní body v práci za-
stupitelstva za uplynulé dva roky, pak jsou to 
tyto:
Spalovna – nefunguje, technologie odstěho-
vána
Výstavba Na Klínách – inženýrské sítě jsou 
zkolaudovány, v příštím roce zbývá dokončit 
chodníky a protihlukový val, staví se 11 no-
vých domů
ČOV – zkolaudována, je plně funkční, probíhají 
pravidelné měsíční rozbory
Kanalizace v lokalitě u letiště – oprava dokon-
čena

Mateřská škola – rozšířena na 48 míst
Informovanost občanů – byly spuštěny nové 
webové stránky obce, byla spuštěna služba In-
foKanál, kdy prostřednictvím rozesílaných SMS 
zpráv informujeme občany např. o přerušení 
dodávek elektrického proudu atd.
Příprava nového územního plánu obce – práce 
probíhají, zastupitelstvo bude schvalovat za-
dání nového územního plánu obce
Dětské hřiště - na náměstí Komenského byly 
rozmístěny nové hrací prvky pro děti.

Toto jsou dle mého soudu nejdůležitější spl-
něné úkoly zastupitelstva v minulém období. 
O prioritách v příštích dvou letech bude zastu-
pitelstvo jednat. 

Na závěr mi dovolte, abych Vám všem jmé-
nem zastupitelů obce Velká Dobrá popřál hez-
ké a klidné prožití vánočních svátků a vše nej-
lepší v roce 2013.

Ing. Zdeněk Nosek
starosta obce Velká Dobrá
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Ohlédnutí za krajskými volbami
K říjnovým volbám do zastupitelstva Středočeského kraje přišlo v obci Velká Dobrá 36 % voličů, 
tj. 479 voličů z 1321 zapsaných. Nejvíce hlasů v naší obci obdržela ODS (25,5 %), druhá skončila 
ČSSD (22,2 %), třetí KSČM (17,6 %) a čtvrtá TOP 09 a Starostové (8,9 %). Nejvíce preferenčních 
hlasů získal Dan Jiránek (ODS, 43 hlasů). 
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OPRAVA KANALIZACE 
MALÁ DOBRÁ – VÝCHOD
V letošním roce proběhla v obci jedna z nejdů-
ležitějších investičních akcí, kterou byla oprava 
kanalizace v lokalitě Malá Dobrá – východ. Tato 
akce probíhala po jednotlivých etapách během 
celého roku. Vítěz výběrového řízení firma ESTA 
postupovala na základě zpracovaného projektu. 
Bohužel musím konstatovat, že až při samot-
ných opravách se zjistilo, že kanalizační řad 
je v podstatně horším stavu, než se myslelo. 
Z tohoto důvodu byly provedeny opravy v širším 
rozsahu, a to i ve starší zástavbě obce. Jednalo 
se především o opravy v ulici Na Poustkách, kte-
rou vede hlavní kanalizační řad v této lokalitě. 
Opravy jsou téměř u konce. Následné kamerové 
zkoušky však odhalily několik závad, které bude 
nutné ještě opravit. Asfaltování ulic proběhne 
až v příštím roce. Předpokládáme, že provedené 
výkopy se po zimě propadnou a bude nutné 
je dosypat. Zároveň v letošním rozpočtu obce 
již nejsou na takovou akci dostatečné finanční 
prostředky. Tuto část kanalizace necháme po-
stupně celou zkolaudovat, resp. rekolaudovat, 
na jednotnou kanalizaci. V současné době jsou 
již jednotlivé domy na kanalizaci napojovány 
a jsou uzavírány Smlouvy o odvádění a čištění 
odpadních vod. Finanční prostředky vybrané 
od obyvatel lokality u letiště byly na tyto opravy 
v plném rozsahu použity.

PRÁCE NA KLÍNÁCH
Tak jako v každém dosavadním čísle našeho 
časopisu Vás informujeme o postupu stavebních 
prací v lokalitě Na Klínách. V letošním roce byly 
zkolaudovány inženýrské sítě, byly vybudovány as-
faltové komunikace, zpomalovací prahy na těchto 
komunikacích, osazeno dopravní značení a spuš-
těno veřejné osvětlení. V současné době probíhá 
kolaudace asfaltové komunikace. K dnešnímu dni 
bylo prodáno 21 pozemků, dva jsou zamluveny 
a probíhají jednání o jejich prodeji. Cena za 1 m2 
je stále stejná, tj. 2 000 Kč/m2. Zbývá prodat 17 
pozemků. Všechny doposud inkasované finanční 
prostředky byly použity na výstavbu inženýrských 
sítí a komunikace. 

V příštím roce plánujeme dokončení celé této 
lokality, a to výstavbou chodníků a protihlu-
kového valu. Celkové náklady na tuto akci pak 

dosáhnou 35 mil. Kč. Takto bude dokončena  
I. etapa síťování pozemků Na Klínách. O pokračo-
vání výstavby ve II. etapě bude muset rozhod-
nout zastupitelstvo obce během příštího roku. Na 
prodaných pozemcích se začalo intenzivně stavět. 
Momentálně je postaveno nebo rozestavěno 10 
nových rodinných domů. 

DOPRAVNÍ SITUACE V OBCI
Jednou z hlavních priorit, které nás v dalších dvou 
letech volebního období čekají, je řešení dopravní 
situace v obci. Již v minulém roce jsme žádali 
o omezení rychlosti v obci na 40 km/h, o instalo-
vání zrcadla do zatáčky u autobazaru atd. Na tyto 
žádosti nám nebylo vyhověno. Kvůli nájezdu na 
dálnici jezdí přes obec několik tisíc automobilů 
denně, mezi 7.–8. hodinou ranní a mezi 16.–18. 
hodinou večerní je provoz v obci abnormálně 
vysoký. Mnoho z Vás si již stěžovalo na to, že 
především při vjezdech do obce se jezdí velmi 
rychle. Co s tím? Nejlepší by bylo přemístit nájezd 

na dálnici, provést nějaký obchvat obce, ale to je 
čirá utopie. 

Co se týče omezení rychlosti, uzavřeli jsme 
smlouvu s městem Unhošť o spoluprá-
ci s Městskou policií, která má za úkol měřit 
rychlost v obci, například za měsíc říjen bylo 
na pokutách vybráno cca 15 tis. Kč. Takže jsme 
zvolili zastrašovací taktiku, ale jak je vidět, ani 
to nepomáhá. Při dalších možných alternativách 
je nezbytné uvědomit si, že obec může přímo 
ovlivnit dopravní stavby (instalování semaforů, 
stavbu zpomalovacích prahů) pouze na místních 
komunikacích, jejichž správa obci náleží. Na 
ostatních hlavních komunikacích je nezbytné 
komunikovat se SÚS a brát v úvahu to, co lze 
a co nelze instalovat. Instalováním semaforů při 
vjezdech do obce dojde ke kumulaci a frontám 
aut, ke zvýšení hluku (řazení) a ke zvýšení emisí 
(rozjezdy). To samé se dá říci o zpomalovacích 
prazích, kdy ještě může docházet k poškození 
okolních domů (těžké nákladní automobily). 
Takže základní tezí ohledně dopravy v obci je 
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NA NEJČASTĚJI DISKUTOVANÁ 
TÉMATA REAGUJE STAROSTA 
OBCE ING. ZDENĚK NOSEK
zajištění její plynulosti. V této souvislosti uvažu-
jeme o některých stavebních úpravách, které by 
vedly ke zpomalení dopravy. Například v rámci 
projektu úpravy rybníka nechat vybudovat podél 
silnice chodník, čímž by došlo ke zúžení vozovky 
a ke zpomalení dopravy, od školy, konkrétně od 
vchodu, udělat přechod pro chodce, prosa-
dit zrcadlo v zatáčce u autobazaru a zároveň 
instalovat zábradlí, betonový obrubník podél 
silnice kolem zahradnictví U Bodláků (chodník je 
níže než vozovka) atp. V této souvislosti bych Vás 
rád požádal o podněty, případně o kontakt na 
dopravního experta, který by nám mohl s touto 
problematikou poradit.
 

KRIZOVÉ ŘÍZENÍ V OBCI
Určitě si někteří z nás ještě vzpomenou na školní 
předmět branná výchova, ve kterém jsme se učili, 
jak se chovat např. při chemickém, biologickém 
nebo jaderném útoku západních imperialistických 
mocností. Nosili jsme na tato cvičení batoh s pís-

kem, igelitové pytlíky na ruce a nohy a nějakou 
podomácku udělanou pokrývku hlavy, učili se 
nasazovat plynové masky, znát světelné nebo 
zvukové signály pro výše uvedené nebezpečí atd. 
Na OÚ byl sklad CO (civilní obrany), který v součas-
né době již neexistuje. Samozřejmě se od té doby 
mnohé změnilo, ale případná jiná rizika nás mo-
hou stále ohrožovat. Jedná se konkrétně o úniky 
nebezpečných látek při přepravě, přívalové deště, 
vichřice, tornáda, požár, dlouhodobé narušení 
dodávek elektřiny, narušení dodávek pitné vody, 
dlouhodobé narušení dodávek zemního plynu 
apod. Z tohoto důvodu byl zpracován a vydán 
nový „Plán odezvy orgánů obce Velká Dobrá na 
vznik mimořádné události“ (dále jen „Plán“).

„Plán“ je zpracováván pro přípravu a řešení 
mimořádných událostí, které se mohou vyskyt-
nout na území obce. Je základním dokumentem 
obecního úřadu pro zabezpečení úkolů a opat-
ření na ochranu životů, zdraví, majetku nebo 
životního prostředí při vzniku mimořádných 
událostí. Stěžejní část plánu tvoří dokumenty 

v příloze „A“ (tzv. operativní část), kde jsou 
uvedeny jednotlivé kroky řešení té konkrétní 
situace, která může v obci nastat, s odkazy na 
další dokumenty, které se nachází v příloze „B“, 
resp. v příloze „C“ (pomocná část - konkrétní 
nebo obecná). „Plán“ je zpracován v součinnosti 
s Hasičským záchranným sborem Středočeského 
kraje, který poskytl obci Velká Dobrá metodic-
kou pomoc při zpracování (charakter možného 
ohrožení, s připravenými krizovými opatřeními 
a se způsobem jejich provedení). Části „A“ a „B“ 
plánu nejsou veřejně dostupné. Část „C“ plánu 
je zveřejněna na webových stránkách obce, 
a to v novém odkazu „Krizové řízení“. V něm se 
můžete seznámit s tím, jak správně a na jaká 
telefonní čísla nahlásit událost, druhy signálů, 
způsoby improvizovaného ukrytí, evakuace, 
improvizované ochrany apod. Pevně doufám, že 
se naší obci veškeré krizové události vyhnou a že 
naše siréna umístěna na OÚ se bude spouštět 
pouze zkušebně, a to v poledne každé prvé 
středy v měsíci. x



CO JE NOVÉHO V OBCI
Umístění herních prvků na náměstí 
Komenského
Nové „dětské hřiště“ vyrostlo v parku na návsi 
před základní školou. Vybudováno bylo díky do-
taci od Ministerstva pro místní rozvoj ČR v rámci 
programu Podpora obnovy a rozvoje venkova. 
O dotaci obec zažádala v únoru 2012, přidělena 
byla v červnu. Celková výše dotace byla 400 000 
Kč, přičemž náklady na vybudování hřiště se 
vyšplhaly na 569 000 Kč. Předmětem projektu 
bylo osazení nových herních prvků pro děti – 
vytvoření nové herní plochy v blízkosti školy 
a školky. V prostoru byly prováděny následující 
práce: stavební úpravy pro zbudování povrchů 
tlumících pád – kačírek, osazení herních prvků 
např. Dvě věže, Hnízdo, kladina se sítí, twister, 
pružinová houpačka a další. Hřiště bylo realizo-
váno a otevřeno v říjnu. x

Rozšíření Mateřské školy Velká Dobrá
Prostory mateřské školy byly rozšířeny a její 
kapacita navýšena. Rozšíření bylo realizováno 
díky dotaci ze Středočeského fondu rozvoje obcí 
a měst. O dotaci obec zažádala na podzim roku 
2011, přidělena byla na jaře letošního roku. 
Výše udělené dotace byla 500 000 Kč, celkové 
náklady přestavby pak byly 656 000 Kč. Práce 
byly realizovány v průběhu letošního července 
a srpna. Předmětem projektu byly staveb-
ní úpravy - změna užívání bytu umístěného 
v části přízemí objektu MŠ na hernu. Kapacita 
mateřské školy byla navýšena z 38 na 48 dětí. 
Slavnostní otevření proběhlo 29. října.
Vybouráním nenosných příček v prostoru bytu 
byla z obytných místností a kuchyně provedena 
herna. Z herny je přístupné sociální zařízení 
pro děti a sklad lehátek a lůžkovin. Vstup do 
herny je z centrální chodby v přízemí - od ša-
ten. Zádveří se využívá jako sklad hraček a jako 
únikový východ.
V prostoru nové herny byly prováděny následu-
jící práce:
• demontáže a bourání bez zásahu do nosné 
 konstrukce objektu, fasády objektu a 2. NP
• stavební úpravy malého rozsahu
• nová elektroinstalace
• nové připojovací potrubí vody a kanalizace 
 napojeno na stávající rozvody v suterénu
• úprava ÚT, stávající etážové topení bylo 
 napojeno do centrální kotelny v suterénu x

Nový SMS InfoKanál
Obec Velká Dobrá nabízí jednoduchý a poho-
dlný způsob získávání důležitých informací 
o dění v obci. Ve snaze zajistit dostatečnou 
informovanost jsme zahájili provoz SMS InfoKa-
nálu obce, který umožňuje zasílání důležitých 
informací na zaregistrovaná čísla Vašich mo-
bilních telefonů v krátkých textových zprávách 
(SMS).

Chcete dostávat včasné informace v krizových 
situacích? Informace o plánovaných odstávkách 
vody, vzniklých haváriích a stavu jejich řešení, 

o plánovaných přerušeních dodávek elektrické 
energie, popř. plynu, o uzavírkách místních 
komunikací, o termínech mimořádných svozů 
odpadu, termínech konání zasedání zastupi-
telstva obce, konání kulturních a společenských 
akcí, mimořádných změnách v provozní době 
OÚ apod. a další užitečné informace spojené se 
životem v obci?

Zajistěte si tyto informace zasláním jedné 
registrační SMS, která je zpoplatněna dle tarifu 
Vašeho operátora, nebo se zaregistrujte pomocí 
webového formuláře na www.infokanal.cz/
cweb/reg/VDOBRA.Tento systém je pro Vás zcela 
zdarma, veškeré náklady hradí obec. 

Jak se zaregistrovat pomocí SMS?
SMS ve tvaru: REGISTRUJ JMENO PRIJMENI DOBRA 
ULICE CISLOPOPISNE
odešlete na číslo SMS InfoKanálu:  312 691 320
(Pro registraci chaty je potřeba za číslo popisné 
přidat mezeru a slovo EVID)
Poznámka: Velikost písmen nehraje roli, důle-
žité je dodržení mezer mezi slovy, nepoužívejte 
diakritiku.

Jak se odregistrovat pomocí SMS?
SMS ve tvaru: ODREGISTRUJ odešlete na číslo SMS 
InfoKanálu: 312 691 320

Neodpovídejte na SMS, které od nás dostane-
te, nemůžeme zaručit jejich přečtení. Pokud 
s námi chcete komunikovat, využijte prosím 
SMS Podatelny:
SMS ve tvaru: P TEXTZPRAVY odešlete na číslo 
312 691 320

Pro občany, kteří nemají nebo nevyužívají mo-
bilní telefon, umožníme doručení SMS také na 
pevnou linku v hlasové podobě. Pro registraci 
pevného čísla prosím volejte: 312 691 320 
nebo zašlete e-mail s žádostí o registraci na: 
info@infokanal.cz. V žádosti uveďte stejné 
údaje, které jsou vyžadovány v registračních 
SMS.

S veškerými dotazy ohledně služby SMS 
InfoKanál se obracejte na úřad obce. Další in-
formace získáte rovněž na webových stránkách 
www.infokanal.cz a www.velkadobra.cz. x
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Herní prvky na náměstí Komenského

Rozšířená mateřská škola
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Rytířské půtky na tvrzi
22. září odpoledne se na tvrzi v Malé dobré kona-
la akce „Rytířské půtky na tvrzi“, kterou pořádaly 
Společnost života středověkého W-Arlet a Spolek 
hradu Jenčov. Akce se uskutečnila za podpory 
obce Velká Dobrá a majitelů tvrze Vladimíra a Sta-
nislava Rakoušových. Návštěvníci mohli zhlédnout 
vystoupení šermířů, tanečnic, koňská vystoupení, 
předvádění řemesel a další typické středověké 
aktivity včetně středověkého tržiště. Konaly se zde 
i drobné soutěže pro děti. x

KULTURA V OBCI
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Vítání občánků
Vítání nových občánků do obce se konalo tradičně na obecním úřadě. V letošním roce již podruhé 
přišly nové občánky přivítat také děti z mateřské školy společně s paní učitelkou Ilonou Slezáko-
vou. Ty vystoupily s krátkým kulturním programem. x
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Gratulace jubilantům
Zastupitelka Jana Aulická navštívila 33 jubilantů 
naší obce ve věku od 70 do 97 let a popřála jim 
hodně zdraví a radosti do dalších let. Nejstarší 
občankou je paní Jarošová, která v letošním roce 
oslavila krásných 97 let.

Koncert ve Družci
Dne 13. října proběhl v kostele Nanebevze-
tí Panny Marie ve Družci koncert duchovní 
hudby. Koncert byl uspořádán ve spolupráci 
obcí Velká Dobrá a Družec. Hlavní protagonist-
kou byla paní Jana Heryánová-Ryklová, která 
v téměř zaplněném kostele přednesla skladby 
od Antonína Dvořáka (árie z Rusalky), A. L. 
Webbera (Requiem – Pie Jesu), Ch. Gounoda 
(Ave Maria) a další. Vzhledem k tomu, že kon-
cert měl u návštěvníků velkou odezvu, bylo 
se starostou obce Družec Zdeňkem Kofentem 
domluveno, že se v příštím toce uspořádá 
znovu. Další termín koncertu v kostele v Družci 
je stanoven na 6. dubna 2013 od 16 hodin. x

Velkodoberské dny
Ve dnech 12. - 13. října se v kulturním domě 
uskutečnila akce s názvem Velkodoberské dny. 
Akci zorganizovaly maminky z Velké Dobré ve 
spolupráci s obcí a Obchůdkem na kulaťáku. 
Na programu byla dvě divadelní představení 
pro děti v režii divadla Dokola, ukázky ko-
vářského řemesla a výroby dřevěných hraček, 
malování na obličej, origami nebo bleší trh, 
na kterém děti mohly prodat své již nepotřeb-
né hračky, knížky či jiné poklady. Maminky 
zase využily velmi oblíbený bazárek dětského 
oblečení, připraveny pro ně byly služby ka-
deřnice, úprava nehtů a také možnost nákupu 
oblečení, svíček, keramiky, hraček a speciál-
ních potravin. x

Pozvánka na besedu s Radimem 
Uzlem
Ve čtvrtek 24. ledna 2013 přijede do Velké Dob-
ré známý sexuolog MUDr. Radim Uzel, CSc. Bese-
da s ním se uskuteční od 19:00 hodin v kultur-
ním domě. Přijďte si vyslechnout užitečné rady 
nejen do partnerského života a popovídat si se 
známou osobností veřejného života. x
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Pozvánka 
na obecní ples
Tradiční obecní ples se uskuteč-
ní v sobotu 9. března 2013. Jako 
každoročně čeká hosty plesu 
program s tombolou, k poslechu 
a tanci bude hrát kapela Černý 
brejle.

Velkodoberské dny v kulturním domě

Koncert v kostele ve Družci
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VLADIMÍR RAKOUŠ: „MOJE PRÁCE JE 
PRO MĚ HLAVNĚ RADOST.“

R
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Q_Jak dlouho už se věnujete zemědělské 
a zahradnické činnosti?
V celé naší rodině byli vždy sedláci, ta historie 
sahá asi 350 let zpátky. Já jsem vystudoval 
střední školu zahradnickou, můj o čtyři roky 
mladší bratr Stanislav studoval gympl a pak se 
dal na zemědělství. Od školních let až dodnes 
tak držíme tradici a fungujeme jako zahradník 
a zemědělec. 

Q_Čemu všemu se společně věnujete?
Mimo zemědělskou činnost děláme okrasné 
sadovnictví, třeba výsadby okrasných zahrad 
a parků. Já jsem jako sadovník roky dělal 
údržbu parku v Lánech. Ve Velké Dobré máme 
půl druhého hektaru panské zahrady u tvrze. 
Založil jsem tam téměř dva hektary přírodně 
chráněného rostlinného parku. Jsou tam i ro-
mantické prvky jako most a chaloupka (replika 
chaloupky z Českého ráje, odkud pocházel můj 
otec). K tomu máme luční porosty, zakládáme 
okrasné záležitosti jako rodinné zahrádky, 
okrasné zeleně pro obec, na polích máme obi-
lí, které dáváme do výkupu a část si nechává-
me na výkrm slepic a králíků.

Q_Jak jste na tom s chovem zvířat?
S chovem hovězího dobytku jsme začali po 
převratu v roce 1990, dnes máme osm kusů, 
což je rarita, to nikdo v Dobré nemá. Ale je to 
spíš tradiční záležitost, výdělečné to rozhodně 

není, chov dobytka je spíš prodělečná činnost. 
K tomu máme slepice, pět koček a dva psy.

Q_Jakou práci odvádíte pro obec?
Pokud nás obec požádá, tak provádíme za-
kládání zeleně. Založili jsme alej na obecním 
pozemku, osázeli jsme svahy kolem fotba-
lového hřiště a sokolovny, nějakou drobnou 
práci jsme provedli i na návsi, kde je teď 
nové dětské hřiště… V areálu obce prová-
díme i jiné úkony -  teď naposledy výsadbu 
lesoparku na západě obce na soukromém 
pozemku, která by měla odhlučnit dálni-
ci. To sice není přímo pro obec, ale obec to 
vítá. V zimě se pak staráme o údržbu cest, 
odhrnujeme sníh, také kácíme stromy, pro-
vádíme úklidy, krmení zvířat… Vlastně pořád 
máme co dělat, vždycky se najde něco, co je 
potřeba. Navíc jen něco vysadit není umění, 
musí se to také udržovat. Moje práce je pro 
mě hlavně radost.

Q_Vy jste rodilý Doberák?
Ano, jsem místní rodák. Narodil jsem se tady, 
ale v 6 letech jsme se přestěhovali do Ústí 
nad Labem. Otec tam dostal zaměstnání jako 
dispečer dopravy. Tam jsem vychodil základní 
školu, ale v roce 1957 jsme se přestěhovali 
zpátky sem, otci to tam nesvědčilo na plíce. 
Já jsem byl mezitím na praxi v Opavě, pak na 
vojně na Slovensku. To bylo hezké období, 

když byl člověk mladý. Pak jsem se vrátil, pra-
coval jsem 11 let v zámecké správě v Lánech 
a u okrasného sadovnictví jsem zůstal. Je to 
pro mě návrat k přírodě, baví mě to, rád bych 
ještě sloužil, pokud budu na tomto světě.

Q_Jak se vám ve Velké Dobré žije?
Dobře, i přes nějaké ty drobné problémy. Člo-
věk ale nesmí fňukat, musí vše brát pozitivně, 
negativní neovlivníme, ačkoli to někdy doléhá 
na dobrý spánek. Jsem rád, že jsme tu na 
návsi obklopeni přáteli, s ostatními zemědělci 
vycházíme dobře, vzájemně si pomáháme. 
Jednou mi půjčí kombajn, já mu zase pomůžu 
jinak – tak to má být. Nejsme si rivaly ani 
konkurencí, já jsem byl vždy poučen od otce, 
už za něj v tomto oboru fungovala kolegialita.

Q_Jak tu rád trávíte volný čas? Chodíte do 
hospody, na fotbal…?
To je mi právě vytýkáno, že nechodím do 
hospody. Kolega mě pořád zve, ale já říkám, 
že mám tolik práce, že jsem večer rád doma. 
Ne že bych tím pohrdal, rád bych si s nimi 
pivo dal, ale nevychází mi to. Navíc se stářím 
přichází lenost. Co se týče fotbalu, fotbalové 
hřiště máme hned vedle domu, takže tam ob-
čas jukneme, ale nechodíme často. Jsem rád, 
že mám s fotbalisty dobré vztahy – jak jsem 
uvedl, osázeli jsme jim svahy kolem hřiště.

Q_Co byste v obci pochválil a co vám naopak 
vadí?
Chtěl bych pochválit pana Nováka, ten má ve 
svém železářství všechno, a když nemá, tak to 
objedná, to je úžasná služba. Dále pak fungu-
jící restauraci. Obchody jsou tu sice vesnické, 
ale stačí. Také tu přibývá hodně nových věcí 
v negativním smyslu – nové domy, satelity… 
Zabírají ornou půdu a to je podle mě katast-
rofa, i když to tak z pohledu obce musí být. Já 
mám ale rád přírodu a zastavování polí nevi-
dím rád. Říká se, že orné půdy je dost, ale když 
je něčeho dost, tak toho časem bude málo.

Q_Chybí vám v obci něco?
Chybí mi tu trochu společenská činnost – 
třeba hasiči, kteří tu bývali. Ale oproti tomu 
musím chválit paní Marii Doskočilovou, jejíž 
zásluhou tu dobře fungují zahrádkáři. Ne-
dávno jsme byli v působišti Josefa Lady, mně 
se zvedal žaludek, jak je tam zdevastovaná 
krajina - samé haly, které do české krajiny 
nepatří! Jinak se podle mě současné vedení 
obecního úřadu projevuje dobře, na rozdíl od 
naší vlády. Jak to sleduji, lidé ve vedení obce 
jsou patrioti, vedou obec v rámci možností 
dobře a náš starosta je rozumný člověk. x

Rozhovor s doberským zahradníkem a zemědělcem, který se stará nejen o obecní zeleň.
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LA ROZHOVOR S ŘEDITELKOU 

ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Q_Co je nového ve vaší základní škole?
S novým školním rokem vždy přichází mnoho 
nového. Máme novou paní vychovatelku ve 
školní družině, po odchodu paní Popelkové 
nastoupila na její místo paní Linhartová. Máme 
také novou paní školnici Helenu Zemanovou. 
Nového člena přivítala i školská rada. Po od-
chodu pana Ročka byla do školské rady zvolena 

paní Kutilová. A máme především nové žáčky! 
Do 1. ročníku jich letos nastoupilo patnáct.

Q_Kolik máte tedy v letošním školním roce 
dohromady žáků?
Na konci loňského školního roku nás opustilo 
osm žáků 5. ročníku. Z toho tři pokračují na  
2. stupni v Unhošti, čtyři nastoupili do 2. zá-

kladní školy v Kladně a jedna žákyně navštěvuje 
osmileté gymnázium v Hostivicích. Do 4. ročníku 
nám od 1. září přibyli dva žáci a do 5. ročníku 
jedna žákyně. Celkem tedy máme ve škole 46 
žáků.

Q_V minulém čísle magazínu jsme zmiňovali 
novou interaktivní tabuli a Fondomat. Jak to 
s tabulí vypadá?
Bohužel náš projekt „Interaktivní tabule pro 
malotřídku“ podaný přes crowdfundingový 
portál Fondomat neprošel. Dobrá zpráva je, že 
možnost získat další interaktivní tabuli je velice 
reálná. Jednak bychom použili peníze, které 
nám zbývají z projektu EU OPVK 1.4. Peníze do 
škol, část bychom uhradili z rezervního fondu 
školy a nemalou částkou přispěl do Klubu rodičů 
pan Novák z Unisortu Velká Dobrá, takže i díky 
tomuto našemu hlavnímu sponzorovi budeme 
moci novou interaktivní tabuli zakoupit. Tím 
pádem budeme mít interaktivní tabule ve všech 
třídách.

Q_A co vaše další projekty a dotace?
Kromě již zmíněného projektu, který nám končí 
tento kalendářní rok, finišujeme i s druhým na-
ším projektem „Tvorba interaktivních materiálů 
na 1. stupni ZŠ v regionu Kladno“, který končil 
30. 11. 2012. V rámci tohoto projektu do-
končujeme tzv. DUMy – soubory interaktivních 
materiálů, metodiky k nim a do provozu byla 
uvedena zatím pracovní verze webového portálu 
www.imrk.cz. S žáky jsme v závěru roku navští-
vili obce Družec a Doksy, v letošním roce jsme 
si prohlédli Unhošť, kde nám průvodce dělali 
zaměstnanci Melicharova muzea. Námi podaný 
projekt v rámci EU OPVK „Prevence specifických 
poruch učení u dětí předškolního a mladšího 
školního věku“ nesplnil podmínky pro vydání 
rozhodnutí. Během prázdnin jsme podali další 
projekt v rámci EU OPVK „Rozvoj schopností 
a dovedností přispívajících ke školní úspěšnosti 
u dětí předškolního a mladšího školního věku“, 

Loučení se žáky 5. ročníku

Poznáváme naši obec

Mgr. Zuzana Bečková: „Přivítali jsme patnáct nových žáčků.“

Projektový den cestovní kanceláře
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WEB ŠKOLY:
WWW.ZSVELDO.ESTRANKY.CZ

ROZHOVOR S ŘEDITELKOU 
MATEŘSKÉ ŠKOLY

Q_Aktuálním tématem je rozšíření mateřské 
školy. Jak přestavba probíhala? 
Mateřská škola byla rozšířena o prostory býva-
lého školního bytu v přízemí budovy. Přestavba 
probíhala během července a srpna. Dotace, kte-
rou jsme obdrželi od Středočeského kraje, byla 
plně vyčerpána. Práce prováděla firma Valdeker 
a stavební dozor zajišťovala paní Jirotková. Po 
rozšíření MŠ byla navýšena kapacita z původních 
38 na 48 dětí. Podrobnější informace k rozšíření 
si můžete přečíst na straně 6 tohoto magazínu.

Q_Jak proběhlo slavnostní otevření „nové“ 
školky? 
Slavnostní otevření nových prostor mateřské 
školy proběhlo 29. října od 16 hodin za účasti 
zastupitelů a zaměstnanců obecního úřadu, 
zaměstnanců MŠ, bývalých zaměstnanců MŠ 
a stavebního dozoru.

Q_Co je jinak nového ve vaší školce? 
Máme za sebou zápisy nových dětí. V prvním 
kole zápisu bylo přijato 15 nových žáčků. V září 
proběhl dodatečný zápis a přijato bylo dalších 
10 dětí. V kolektivu jsme přivítali také novou 

paní učitelku Zdenku Popelkovou, která vyhrála 
výběrové řízení konané 29. srpna.

Q_Jaké aktivity a akce pořádáte? 
V mateřské škole pracujeme podle Školního vzdě-
lávacího programu zaměřeného na seznamování 
s okolní přírodou a rozvíjení přátelských vztahů 
mezi dětmi. V říjnu byl zahájen kroužek angličtiny, 
v listopadu kroužek keramiky a flétny. Předškolní 
děti zahájily plavecký kurz v Tuchlovicích. Do MŠ už 
třikrát zavítaly divadelní společnosti s pohádkami. 
Jako každoročně jsme v lese „uspali broučky“. 
Zúčastnili jsme se „vítání nových občánků“ na 
obecním úřadě, kde děti vystoupily s krátkým 
hudebním programem. Teď si společně užívá-
me adventní čas. Navštívil nás Mikuláš a děti se 
těší na vánoční besídku. V lednu se chystáme do 
lidické galerie na divadelní představení, kde se 
setkáme s kamarády z MŠ Lidice. Nejdůležitější je 
ale pro nás skutečnost, že si děti v naší MŠ dobře 
zvykají a chodí do školky rády a s úsměvem. x

WEB ŠKOLKY:
WWW.MSVELKADOBRA.CZ

který splnil podmínky věcného hodnocení a je 
v řízení. Hlavním cílem tohoto projektu je dítě, 
které zvládá nároky na něj kladené od započetí 
školní docházky, je školsky zralé a připravené - 
školsky úspěšné. Jedná se o děti předškolního 
věku a žáky mladšího školního věku.

Q_Jaké školní aktivity chystáte na tento 
školní rok? 
V letošním školním roce „Putujeme po Evropě“ 
- zřídíme si cestovní kanceláře a navštívíme 
některé státy Evropy. Celoroční projekt zakon-
číme na škole v přírodě v Českém ráji. Naši žáci 
si mohou vybrat ze široké nabídky zájmových 
kroužků – florbal, deskové hry, přežití v přírodě, 
flétna, vaření, výtvarný, šikulka a dyslektický. 
Celé 1. pololetí jezdíme plavat do plavecké školy 
Medúza. Byli jsme v divadle, fotografovali jsme 
se a žáci 3. a 4. ročníku měli výuku dopravní 
výchovy. Bohužel jsme letos nemohli uspořádat 
naši tradiční akci „Strašidýlka“, protože nás 
překvapilo počasí. x

... ale také navštěvují kroužky

Stravování 
ve školní jídelně
Školní jídelna denně připravuje 92 
dětských porcí. Vaří vždy z čers-
tvých surovin – bramborová kaše 
z brambor, domácí knedlíky, příprava 
čerstvého masa a zeleniny. Využívá 
konvektomat, který umožňuje zdra-
vější přípravu pokrmů, např. bram-
bory vařené v páře. „Jídlo je tu velmi 
dobré,“ konstatovala místostarostka 
obce Ing. Lenka Hanáčková, která 
navštívila školní jídelnu, aby se sama 
přesvědčila o kvalitě a chuti podáva-
ných jídel. Vedoucí kuchyně je paní 
Irena Kadlecová. Kuchařka Irena Rů-
žičková, která zde vaří od roku 2003, 
by příští rok měla odejít do důchodu, 
doufáme ale, že zůstane! Každopád-
ně děkujeme za dlouholetou dobrou 
práci a všechna připravená jídla.

Ve školce si děti nejen hrají...

Jana Aulická: „Nejdůležitější je, že děti do školky 
chodí rády a s úsměvem!“

Projektový den cestovní kanceláře

Školáci na obědě ve školní jídelně

Mateřská škola má nově kapacitu 48 dětí
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FC ČECHIE VELKÁ DOBRÁ
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Áčko na postup nevypadá
„A“ mužstvo po sestupu do I.B třídy začalo sezó-
nu velmi dobře. Ovšem po špatných výsledcích, 
hlavně na domácím hřišti, to na návrat do vyšší 
soutěže nevypadá. Kádr se po sestupu podařilo 
udržet, navíc z SK Kladno přišel obránce Jakub 
Roubal. Na postavení v tabulce má podíl i již 
dlouhodobá nepřízeň rozhodčích, s čímž budou 
souhlasit i fanoušci Čechie. Hráči by však měli 
být odolnější a prokázat bojovnost a kvalitu na 
hřišti a neúspěchy by neměli hledat pouze v roz-
hodčích. Cestu k lepším výsledkům přes rozhodčí 
vedení klubu rozhodně podporovat nebude. Od 
kádru mužstva čekalo vedení i fanoušci rozhodně 
kvalitnější výkony. (M. Bubeník)

Béčko se drží v horních 
patrech tabulky                                                                               
„B“ tým navázal na výkony zkraje jarní soutě-
že a již 3 kola před koncem byl zachráněn. To 
byl jediný a nejdůležitější úkol, který se povedl. 
Díky všem za přístup! Přípravu na podzimní část 
2012/13 jsme zahájili na konci července. Sou-
středili jsme se hlavně na techniku. Tam je po-
řád co zlepšovat. Kádr se ustálil na počtu zhruba 
19 hráčů. Průběh podzimu byl nad očekávání. 
V současnosti figurujeme v tabulce na 4. místě 
s 25 body. Pokračuje vhodné doplňování něko-
lika borci ze širšího kádru „A“ týmu. Důležité je, 
že i oni chtějí za nás propotit dres. Hlavním cílem 

je umístění v horních patrech tabulky, abychom 
si i nadále užívali hru i pohodu mezi všemi hráči. 
Dalším úkolem bude začít zabudovávat doros-
tence do „B“ týmu, šanci dostanou. V součas-
né době řešíme účast na zimním soustředění.  
(L. Novotný)

Dorost se i přes nevyzrálost 
některých hráčů drží
V týmu dorostu po slušně vedené a intenzivní, 
i když ne dlouhé letní přípravě začala podzim-
ní část sezóny se změnami v sestavě. Někteří 
hráči již věkově v dorostu skončili a jiní skončili 
s fotbalem na Dobré. To se však vůbec na veli-
kosti kádru neprojevilo, jelikož jsme ho doplnili 
o některé nové mladé tváře, což ovšem mělo vliv 
na sehranost mužstva a jeho „fotbalovou tvář“. 
Výsledkově a herně sezóna začala výborně, ale 

postupem času se na hře projevila nevyzrálost 
některých hráčů a jejich nižší fotbalová kvalita, 
s čímž se pereme na tréninku, kde je naší snahou 
zlepšit jejich „fotbalovost“. Tomu všemu napo-
máhá výborný přístup vedení fotbalového oddílu 
k hráčům dorostu a jejich potřebám a možnosti 
využití obou hracích ploch. Podzimní část sezóny 
jsme však i s nastalými problémy zakončili na ve-
lice slušném místě v popředí tabulky. O vstřelené 
branky se podělilo více hráčů, avšak máme i dva 
desetigólové (K. Hrač Kim a D. Křečan). Křečan se 
již prosazuje v „B“ mužstvu dospělých, kde se 
také zapisuje mezi střelce. Naší snahou a přáním 
je během zimní přestávky vylepšit technickou 
dovednost hráčů, jejich um a sehranost a v ne-
poslední řadě též fyzickou kondici. Samozřejmě 
k tomu máme výborné podmínky – umělka, 
hala. Ovšem vše závisí pouze na samotných hrá-

    
   
Datum Čas Utkání Hřiště
So 12. 1. 10:00 V. Dobrá : Zličín Zličín
So 19. 1. 14:00 Sparta Krč : V. Dobrá Aritma
So 26. 1. 14:00 B. Hora : V. Dobrá Aritma
St 6. 2. 19:00 Aritma : V. Dobrá Aritma
So 9. 2. 14:00 V. Dobrá : Louny Aritma
So 16. 2. 12:00 V. Dobrá : Slivenec Aritma
So 23. 2. 16:00 V. Dobrá : Hostouň Aritma

Zimní turnaj Weber Cup na Aritmě
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Tým dorostu FC Čechie Velká Dobrá
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čích, kteří musí chtít „pracovat“. Taky bychom 
rádi vychovali hráče nejen pro „B“ mužstvo, ale 
i pro „A“ tým. Ale samozřejmě ne všichni k tomu 
mají předpoklady, proto hráče vedeme i k zod-
povědnosti, snaze zaskočit za kamaráda a k fair 
play hře. Hlavní je, že je to baví. Děkujeme všem 
a těšíme se na pěkný fotbal. 
(trenéři: M. Křečan, L. Prach, M. Křečan ml.)
Všechny výsledky a rozpisy najdete na 
www.velkadobra.cz/fc-cechie.

Přípravka už hraje soutěž
V letošním roce zasáhlo poprvé do mistrovských 
utkání také družstvo přípravky pod mým vede-
ním. S organizací tréninků mi pomáhá Ondra 
Novotný a další bývalí dorostenci. Není pod-
statné, že mladí fotbalisté zatím nedosáhli na 
žádný bod. Důležité je, že na trénink dochází 
15 kluků a děvčat a sportování je baví. Vel-
ká podpora je cítit rovněž od rodičů, kteří po-
máhají s dopravou a hlavně bezvadně fandí. 
Podle soupeřů jsou nejlepší v soutěži. Zvlášt-
ní poděkování patří rodině Přibylů, kteří nám 
nakoupili dvě sady dresů. Teď máme před se-
bou zimní přípravu v místní sportovní hale 
a na jaře 2. část mistrovské soutěže. Všech-
ny vás zvu na tréninky a pak do jarních bojů!                                                                                                
(Václav Machek, trenér přípravky) x

Přípravka z pohledu 
rodiče
„Jsem maminkou jednoho z malých 
fotbalistů a musím říct, že jsme 
moc nadšení, že to nyní tak fun-
guje. Domnívám se, že každý 
trénink je pro ně i zábavou. Krom 
toho, že zdatně sportují, si utužují 
kolektiv a hlavně mezi nimi vzniká 
neuvěřitelné přátelství. Děcka mají 
ze svého trenéra V. Machka respekt, 
ale zároveň ho mají všichni hrozně 
rádi a navíc k němu vzhlíží, jelikož 
on sám hraje fotbal za dospěláky. 
Věřte mi, že jako rodiče jsme byli 
velice pyšní na to, co společně se 
svým trenérem dokázali za polovinu 
sezóny, přestože výsledkově to bylo 
slabé. Jsem ráda, že na Velké Dobré 
přípravka začala fungovat a že za 
sportem nemusíme dojíždět do 
Kladna. A za to trenérovi patří velké 
DÍKY.“ Martina Přibylová

„JSME VŠICHNI RÁDI, ŽE DĚTI 
FOTBAL BAVÍ A ŽE CHODÍ NA 
TRÉNINKY A ZÁPASY ZA PODPORY 
RODIČŮ, KTERÝM TÍMTO TAKÉ ZA 
PŘÍZEŇ DĚKUJEME. JE RADOST 
DÍVAT SE NA DĚTI, JAK SE FOTBAL 
SE ZAUJETÍM UČÍ A HRAJÍ. 
PŘEJEME CELÉ PŘÍPRAVCE, ABY 
JIM ZÁJEM O FOTBAL VYDRŽEL!“ 
M. BUBENÍK

Sportovní areál
Sportovní areál funguje bez větších problémů. 
Od 1. 1. 2013 však po dohodě TJ a obce zvýšíme 
nájem v hale o 50 Kč/hod. Přinutilo nás k tomu 
zdražování energií a hlavně plynu, kterým se 
hala vytápí. Zdražení i tak po deseti letech pro-
vozu není nijak dramatické a finančně je do-
stupné všem sportovcům, kteří halu navštěvují.

Provoz posilovny a aerobního sálu 
ve fitcentru v prostorách MŠ 
(pod vedením Mgr. Jáji Dudkové-Seidlové)

Posilovna: 
po 15:30 – 18:00 
út 18:00 – 20:00 
čt 17:30 – 18:30 

Dětský aerobik 
po 16:00 – 18:00 (Jája a Terezka)

Aerobik, formování postavy, stepy pro ženy  
čt 17:30 -18:30                                

Kurz pilates
út 18:00 – 19:00 (začátečníci – Hanka)
út 19:00 – 20:00 (pokročilé – Hanka)

Sportovní akce s Jájou
Sportovně relaxační víkendy na Živohošti: 29. - 
31. 3., 10. - 12. 5., 21. - 23. 6. 2013

Vánoční vystoupení dětí: 19. 12. 2012 od 
16:30 ve sportovní hale (vystoupení dětí - San-
tíci, čertíci, andílci, sněhové vločky, dárečci...)

Nová tribuna zatím nebude
FC Čechie žádala MŠMT o „grant“ na rekonstrukci stávající tribuny, kde by byly 
vybudovány kabiny mládeže a sociální prostory. Dotaci jsme zatím neobdrželi, 
avšak pracovat na této vizi bude klub nadále.

Fotbal je dřina, ale také legrace

Z utkání A-týmu 

Exhibiční utkání přípravky proti maminkám To jsme ještě neměli vlastní dresy...

A všichni nám radí... Martin Jícha z áčka
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DOBERSKÉ STŘÍPKY

Okénko spolku 
doberských zahrádkářů 
  Blíží se konec roku, a tak se spolu se čtenáři 
magazínu chceme ohlédnout zpět a připome-
nout si akce spolku zahrádkářů v roce 2012.  
Na výroční schůzi jsme se v sále KD sešli  
14. dubna. Zprávu o činnosti přednesla př. 
Doskočilová, pokladní zprávu př. Špétová, plán 
práce na letošní rok př. Blatterbauer a kontrolu 
účtů a pokladny př. Kamenická. Členky tradičně 
připravily slané i sladké pohoštění. Spolupráce 
s personálem KD byla na velmi dobré úrovni. 
Závěr patřil tradičnímu losování vstupenek 
o drobné dárky. První společný výlet 30. června 
jsme naplánovali na výstavu muškátů do Lodě-
nic, návštěvu japonské zahrady v Chrustenicích 
a prohlídku soukromé sklárny v Nenačovicích. 
Počasí nám přálo a sbírka muškátů př. Heinri-
chové byla opravdu nádherná. Velký prázdni-
nový výlet nás čekal 21. července. Náš „dvorní 
řidič“ p. Jiří Svoboda nás zavezl nejprve do Ústí 

n. Labem k obchodnímu centru, kde je stanice 
lanovky. Po několika minutách jízdy jsme 
vystoupili u výletní restaurace Větruše, odkud 
je překrásný výhled na celé Ústí, na řeku Labe 
i na okolní kopce. Pak nás autobus převezl přes 
jeden z nejmodernějších mostů v ČR Mariánský 
most do Velkého Března. Prohlídka nejmladší-
ho, nejmenšího, ale zároveň i nejkrásnějšího 
zámku v Čechách se všem líbila. V přístavišti 
v Ústí-Vaňově jsme se nalodili na osobní loď 
Porta Bohemica a vypluli směrem k Lovosicím. 
Při konzumaci oběda jsme mohli pozorovat 
půvabnou krajinu podél řeky. Míjeli jsme Dolní 
Zálezly, které byly v roce 2002 těžce poškozeny 
povodní, dále Malé a Velké Žernoseky známé 
svými vinicemi. Do vinných sklepů si určitě 
naplánujeme některý z příštích výletů. Přestože 
většinu cesty drobně i hustěji pršelo, plavbou 
jsme byli všichni nadšeni. 

Ani letos jsme nechyběli na výstavě Zahrada 
Čech v Litoměřicích. 18. září byl autobus plně 
obsazen a i počasí se vydařilo. Většina zahrád-
kářů se vrhla na stánky s vystavenými exponáty, 
ale někteří zasedli u pódia, kde vystupoval 
Pepíček Zíma. Hitem letošní výstavy byl český 
česnek. Na prosinec připravujeme tradiční 
předvánoční posezení se zajímavým doberským 
občanem. Při této příležitosti předáme drobnou 
pozornost našim jubilantům a při besedě stráví-
me hezké chvíle s přáteli při dobrém jídle a pití.

Chci vzpomenout s úctou na př. Josefa Hornu, 
který nás zarmoutil svým odchodem. Ve spolku 
působil dlouhá léta jako pečlivý pokladník. Zá-
věrem chci poděkovat všem členům za práci pro 
spolek zahrádkářů a jim i všem občanům Velké 
Dobré chci popřát klidné a pohodové Vánoce 
a hodně zdraví a štěstí do roku 2013.
Marie Doskočilová, předsedkyně spolku 
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Kácení topolů
Obecní úřad Velká Dobrá povolil pokácení 36 ks topolů ve 
Velké Dobré na pozemcích p. č. 775/23, 771/6 a 771/13. 
Důvodem je, že stromy jsou vysázeny podél hřiště a jsou 
již značného vzrůstu, z části jsou zcela suché a hrozí 
škoda na majetku obce a též ohrožení osob. Kácení bude 
provedeno v době vegetačního klidu, tj. od 1. 10. do  
31. 3., a bude provedeno tak, aby nedošlo k ohrožení 
nebo poškození sousedních objektů ani zdraví osob. Jako 
kompenzace ekologické újmy vzniklé pokácením dřevin 
dojde k náhradní výsadbě v rámci výsadby zeleně v obci. 
x

Kulturní dům
Na zahrádku před kulturním domem byla umístěna nová 
markýza, s dostavbou zahrádky se počítá v průběhu příš-
tího roku. Dokončuje se také rekonstrukce nekuřácké části 
restaurace - chybí už jen osvětlení, nábytek a vstupní 
dveře. x

Nové rozpočtové určení daní
Na základě nového rozpočtového určení daní získá obec 
Velká Dobrá 13 258 000 Kč (původně 10 759 000 Kč). Vý-
nos na obyvatele se tedy zvedl z 6 400 Kč na 7 900 Kč. x

Úklid v obci
Obecní úřad Velká Dobrá v souvislosti se zimním obdobím 
žádá občany o pomoc s úklidem sněhu před domy. 
Zároveň žádáme všechny pejskaře, aby uklízeli po svých 
psech. x

Návrhy na změny Územního plánu obce 
Velká Dobrá č. 3 je možno zasílat na OÚ 
do 31. 12. 2011.

Z činnosti Městské policie Unhošť 
Občané Velké Dobré si již zvykli na možnost přivolat strážníky 
Městské policie Unhošť a obracet se na ně se svými problémy. 
Možná právě proto přibývá výjezdů strážníků do obce Velká 
Dobrá, a to nejen k preventivním výjezdům. Od doby vydání 
předešlého magazínu strážníci MP Unhošť v obci zadrželi  
4 pachatele dopouštějící se majetkové trestné činnosti a dále 
ve spolupráci s Policií ČR, Obvodním oddělením Unhošť, 
provedli několik akcí, které směřovaly ke zvýšení bezpečnosti 
občanů obce. Strážníci také odchytili dva toulavé psy, kteří 
byli následně umístěni do psího útulku Na Bouchalce. Další 
problém, který strážníci v obci řešili, bylo znečišťování dětské-
ho hřiště umístěného pod kulturním domem v obci. V tomto 
areálu, kde platí provozní řád, byl opakovaně zjištěn značný 
nepořádek, a dokonce, ačkoliv je to s podivem, zde byly po 
zemi poházeny nedopalky od cigaret, láhve od alkoholu a růz-
né odpadky mimo odpadkové koše. Strážníci se proto zaměřili 
na kontroly uvedeného prostoru a zde zjištění přestupci byli 
za své protiprávní jednání sankcionováni. Zde bych chtěl po-
děkovat panu Dufkovi, který se členy dorosteneckého družstva 
FC Čechie V. Dobrá provedl úklid uvedeného hřiště. 

Další činnost strážníků se zaměřila na dohled nad bezpeč-
ností a plynulostí silničního provozu v obci, kdy při kontrolách 
dodržování nejvyšší povolené rychlosti v obci strážníci udělili 
několik desítek pokut a od přestupců vybrali cca 80 000 Kč. 
Dále se strážníci společně s příslušníky Policie ČR podíleli na 
zajištění několika drobných dopravních nehod, při kterých 
došlo „pouze“ k poškození automobilů bez zranění účastníků 
těchto dopravních nehod.
Petr Kropáč, velitel Městské policie Unhošť

Informace 
obecního úřadu
  
Svoz domovního odpadu
MPS bude svážet popelnice, které mají známku 2012, ještě v lednu 2013. 
Nové známky na svoz domovního odpadu pro rok 2013 budeme prodávat na 
obecním úřadě ve dnech:
16. a 30. ledna 2013 8.00 – 12.00 hodin a 13.00 – 17.00 hodin

Cena známek pro rok 2013 :
známka červená (týdenní)    2.100,- Kč
známka žlutá (každý sudý týden)   1.300,- Kč
známka zelená (zima týdenní, léto 14denní)  1.700,- Kč
známka jednorázová    80,- Kč
V únoru musí být popelnice označeny již známkou roku 2013.

Otevírací doba ve dvoře za obecním úřadem 
pro ukládání separovaného odpadu v roce 2013
zimní čas:  středa 8.00 – 10.00 a 14.00 – 16.00 hodin
   sobota 8.00 – 12.00 hodin
letní čas:  středa 8.00 – 10.00 a 15.00 – 17.00 hodin
   sobota 8.00 – 12.00 hodin

Sběr nebezpečného odpadu 
se uskuteční v roce 2013 ve dnech:
11. května a 20. října (soboty) 9.00 – 12.00 hodin

Další důležité upozornění:
Povinnost zaplacení poplatků za psa 
dle vyhlášky č. 22 o místních poplatcích je do konce března 2013! 
Poplatek činí 200,- Kč za psa. Platí se za psa staršího 3 měsíců.

Očkování psů 
za obecním úřadem proběhne dne 14. 5. 2013 od 14. 00 h do 16. 00 h, 
poplatek 80,- Kč.

Stočné pro rok 2013 můžete zaplatit:
v hotovosti na obecním úřadě, a to vždy pondělí a středa 8:00 - 12:00 
a 13:00 – 17:00, nebo převodem na účet č. ú. 388070389/0800 zřízený 
u ČS a.s. Kladno + váš variabilní symbol, který máte uvedený na smlouvě.
a) jednorázově do 15. 2. 2013
b) ve 2 splátkách, a to do 15. 2. 2013 první splátku 
a do 31. 7. 2013 druhou splátku
Stočné pro rok 2013:  1 500,- Kč / osoba

Úřední hodiny obecního úřadu:
pondělí a středa 8.00 – 12.00 a 13.00 – 17.00 hodin
tel./fax:   312 691 320
Pavla Fairaizlová:  ou.velkadobra@volny.cz   
Danuše Špétová:  info@velkadobra.cz         
web:  www.velkadobra.cz



Kontakty
Obecní úřad 
Adresa:
Obec Velká Dobrá
Karlovarská 15
273 61 Velká Dobrá  
Telefon: 312 691 320 
E-mail: info@velkadobra.cz
ou.velkadobra@volny.cz 
Internet: www.velkadobra.cz
 
Úřední hodiny:  
pondělí:  8 - 12 , 13 – 17 hod. 
středa:  8 - 12 , 13 – 17 hod. 
 
Důležitá telefonní čísla
Havárie elektřiny: 840 850 860
Havárie plynu: 1239
Havárie vody: 840 121 121
Psí útulek Bouchalka: 312 250 508, 
603 52 30 70

Základní škola
Adresa:
Základní škola Velká Dobrá
Náměstí Komenského 17 
273 61 Velká Dobrá  
Telefon: 312 691 325 
E-mail: BeckovaZ@seznam.cz
Internet: www.zsveldo.estranky.cz

Mateřská škola
Adresa:
Mateřská škola Velká Dobrá
Školní 324
273 61 Velká Dobrá  
Telefon: 312 692 891 
E-mail: msvelkadobra@seznam.cz
Internet: www.msvelkadobra.cz

Česká pošta
Budova obecního úřadu
Telefon: 312 691 321

Otevírací doba: 
pondělí:  8:00 - 11:30, 
 13:00 - 15:00, 
 15:30 - 16:00 
úterý:  8:00 - 11:30, 
 13:00 - 15:00,  
 15:30 - 16:00 
středa:  8:00 - 11:30, 
 14:00 - 15:00, 
 15:30 - 17:00   
čtvrtek:  8:00 - 11:30, 
 13:00 - 15:00, 
 15:30 - 16:00   
pátek:  8:00 - 11:30, 
 13:00 - 15:00, 
 15:30 - 16:00  

Lékař
Praktický dětský lékař:
MUDr. Zuzana Kindlová
Budova obecního úřadu
Telefon: 723 046 221
 
Ordinační hodiny:
úterý:  9.45 – 11.15 hod.
čtvrtek:  11.30 – 12.30 hod.
pátek:  8 – 9 hod. 

Praktický lékař - internista :
MUDr. Jiří Roth
Budova obecního úřadu
Telefon: 312 691 810 

Ordinační hodiny: 
pondělí:  12.30 – 15.00 hod.
středa:  7.30 – 9.00 hod.
 (dia poradna)
 9.00 – 11.30
pátek:  13.00 – 15.00 hod.  
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